
CH_01 7. lekcija 

akuzativ množine 

glagoli 

niječni oblik, pitanje 



glavna skupina 
muškog roda 

A-skupina I-skupina srednji rod 

AKUZATIV -e -e (NOM) -i (NOM) -a (NOM) 

muškarce žene kosti mora 

pse cure ljubavi sunca 

sinove djevojke obitelji znanja 

stolove kolege nodi sveučilišta 

mozgove Veronike ponodi pitanja 

mrave države boli sela 



Bacanje smeda kroz (prozor) je strogo zabranjeno! 
Brod plovi kroz (luka). 
Bolje da idem niz (stepenice) nego da uzimam taxi. 
Idemo niz (brdo) i susredemo se s onima koji idu gore. 
Obično jedemo meso uz (prilog). 
Otac ide na kolodvor po (majka). 
Idem na poštu po (pismo). 
Navijači idu u (rupa) bez dna. 
Stavi opremu među (stol) i (zid). 
Kupujem poklon za (djeca, otac i majka). 
Ovaj film nije ništa za (djevojka). 



glavna skupina muškog 
roda 

jednina množina 

NOMINATIV konsonant 
-i 

-ovi 

GENITIV -a -a 

DATIV -u -ima 

AKUZATIV 
-a (živ) 
-- (než) 

-e 

VOKATIV 
-u 
-e 

-i 
-ovi 

LOKATIV -u -ima 

INSTRUMENTAL 
-om 

-em (po měkkých souhl.) 
-ima 



A-skupina jednina množina 

NOMINATIV -a -e 

GENITIV -e -a 

DATIV -i -ama 

AKUZATIV -u -e 

VOKATIV 
-o 
-e 

-e 

LOKATIV -i -ama 

INSTRUMENTAL -om -ama 



i-SKUPINA jednina množina 

NOMINATIV konsonant -i 

GENITIV -i 
-i 

-iju 

DATIV -i -ima 

AKUZATIV -- -i 

VOKATIV -i -i 

LOKATIV -i -ima 

INSTRUMENTAL 
-i 

-ju 
-ima 



SREDNJI ROD jednina množina 

NOMINATIV 
-o 
-e 

-a 

GENITIV -a -a 

DATIV -u -ima 

AKUZATIV 
-o 
-e 

-a 

VOKATIV 
-o 
-e 

-a 

LOKATIV -u -ima 

INSTRUMENTAL -m -ima 



GLAGOLI 
 

5 skupin 
 
A – konjugace (kuhati, znati, dati) vzor KUHATI 
I – konjugace (raditi, voditi, nositi) vzor RADITI 
E- konjugace (zvati se, slati, pisati) vzor ZVATI SE 
 
slovesa končící –ovati / -ivati vzor KUPOVATI 
 
slovesa končící –jeti vzor VIDJETI (koncovky shodné s I-konjugací) 
 
výjimky z těchto skupin: 
biti – sam –si – je – smo – ste - su 
htjeti – hodem – hodeš – hode – hodemo – hodete - hode 
modi – mogu – možeš – može – možemo – možete - mogu 

 
 
 
 
 



A-KONJUGACE 
kuhati 

osoba/číslo jednina množina 

1. kuh-am kuh-amo 

2. kuh-aš kuh-ate 

3. kuh-a kuh-aju 



studirati 
znati  
izgledati 
padati 
dati 
razgovarati 
čekati 
pričati 
gledati 

spavati 
čitati 

A-KONJUGACE 
kuhati 

osoba/číslo jednina množina 

1. kuh-am kuh-amo 

2. kuh-aš kuh-ate 

3. kuh-a kuh-aju 



I-KONJUGACE 
raditi 

osoba/číslo jednina množina 

1. rad-im rad-imo 

2. rad-iš rad-ite 

3. rad-i rad-e 



nositi 
voziti 
učiti 
trčati 
moliti 
sjediti 
bježati 
 

I-KONJUGACE 
raditi 

osoba/číslo jednina množina 

1. rad-im rad-imo 

2. rad-iš rad-ite 

3. rad-i rad-e 



E-KONJUGACE 
zvati (se) 

osoba/číslo jednina množina 

1. zov-em zov-emo 

2. zov-eš zov-ete 

3. zov-e zov-u 



 
kazati 
slati 
zvati 
pisati 
pomagati 
smijati se 
umirati 
prati 
oprati 
jesti 

E-KONJUGACE 
zvati (se) 

osoba/číslo jednina množina 

1. zov-em zov-emo 

2. zov-eš zov-ete 

3. zov-e zov-u 



-ovati / -ivati 
kupovati 

osoba/číslo jednina množina 

1. kup-ujem kup-ujemo 

2. kup-uješ kup-ujete 

3. kup-uje kup-uju 



doručkovati 
putovati 
vjerovati 

-ovati / -ivati 
kupovati 

osoba/číslo jednina množina 

1. kup-ujem kup-ujemo 

2. kup-uješ kup-ujete 

3. kup-uje kup-uju 



-jeti 
vidjeti 

osoba/číslo jednina množina 

1. vid-im vid-imo 

2. vid-iš vid-ite 

3. vid-i vid-e 



željeti 
živjeti 
letjeti 
vidjeti 
boljeti 

-jeti 
vidjeti 

osoba/číslo jednina množina 

1. vid-im vid-imo 

2. vid-iš vid-ite 

3. vid-i vid-e 



A-konjugace (-am, -aš, -a, -amo, -ate, -aju) 
Petar (studirati) u Zagrebu.  
Otac (znati) majku jako dobro. 
/ja/ (izgledati) kao majmun. 
Jabuka (padati) daleko od stabla. 
/mi/ (razgovarati) s djecom. 
/vi/ (čekati) autobus. 
/ti/ (pričati) gluposti! 
Roditelji (gledati) televiziju. 

 
 



I-konjugace /-im; -iš, -i, -imo, -ite, -e/ 
Robovi (nositi) vodu. 
Otac (voziti) auto. 
/ja/ (učiti) hrvatski. 
/mi/ (trčati) preko ceste. 
Svedenici (moliti) Boga za pomod. 
/vi/ (sjediti) pored stola. 
Vojnik (bježati) iz rata. 



E-konjugace (-em, -eš, -e, -emo, -ete, -u) 
kazati 
slati 
zvati 
pisati 
pomagati 
smijati se 
umirati 
prati 
oprati 
jesti 



-ovati/-ivati (-ujem, -uješ, -uje, -ujemo, -ujete, -uju) 
Roditelji (doručkovati) u kuhinji. 
Ja rado (doručkovati) u krevetu. 
Majka (kupovati) hranu u dudanu. 
Komisija (nagrađivati) znanstvenika novcem. 
Srbija (napredovati). 
 
-jeti (-im, -iš, -i, -imo, -ite, -e) 
Mi (željeti) dobar tek! 
Na otoku (živjeti) samo divlje svinje. 
Avion (letjeti) prema Zagrebu. 
/vi/ (vidjeti) film na vlastite oči. 
(boljeti) me glava. 
 
 



negacija glagola: ne + glagol 
POZOR! NA ROZDÍL OD ČEŠTINY ZÁPORKA „NE“ SE PÍŠE ODDĚLENĚ 
 
Otac ne radi u tvornici nego radi u pekarni. 
Majka ne ide kudi nego ide na posao. 
Ne studiram hrvatski nego ruski. 
 
 
postavljanje pitanja 
přehození slovesa na první místo ve větě + li 
 
Ivan je doma. Je li Ivan doma? 
Majka radi kod kude. Radi li majka kod kude? 
Konobar nosi pide. Nosi li konobar pide? 
 
jiná možnost 
Da li + zbytek věty: 
Da li je Ivan doma? Da li majka radi kod kude? Da li konobar nosi pide? 
 
odpovědi: 
Da, jest. Da, radi. Ne, nije. Ne, ne radi. Da, nosi. Ne, nenosi. 


